
Je li MIOC „green“? 
Koji su korijeni glavnih ekoloških problema MIOC-a? 

U srijedu, 5. listopada 2022. 8. I 9. 
nastavni sat održan je još jedan 
sastanak ERASMUS tima. Nakon 
uvodnih riječi i prezentacije o 
nedavnom putovanja u Rumunjsku 
razgovarali smo o glavnim 
problemima, projektima i idejama koji 
bi mogli pridonijeti stvaranju sigurnije, 
ugodnije i zabavnije atmosfere u našoj 
školi. Rješavajući probleme smišljamo 
inovativna i originalna rješenja 
dovoljno učinkovita i jednostavna za provedbu, a ideje i projekti služe kao prilika učenicima da 
nauče nešto novo i da boravak u školi bude zanimljiviji.  

Prvo su učenici održali kratku prezentaciju o putovanju u Rumunjsku pri čemu je svaki učenik 
predstavio dio putovanja, opisujući što su radili, kamo su išli te što su naučili ili čuli a što bi 
nam moglo dati nove ideje. Nakon toga smo  pogledali video s putovanja te smo se podijelili u 
tri grupe i započeli s prvim pitanjem koje će nas potaknuti na rješavanje problema u školi: Je li 
MIOC „green“? Zapravo postavljamo pitanje kako se MIOC odnosi prema recikliranju, uštedi 
energije, potrošnji papira i plastike i sl. Nakon diskusije pokušali smo naći uzroke nedovoljnoj 
brizi o okolišu u školi pitajući se „Zašto se to događa?“. Problemi su neodvajanje smeća, 
ostavljanje upaljenih svjetala i pametnih ploča, trošenje papira na tiskanje nastavnih listića, 
ostavljanje omota i slično nakon velikog odmora, opušci koji se ne bace u smeće, trošenje 

previše papira u WC-ima itd. Naveli smo 
i  pozitivne pojave kao što je sve češće 
korištenje digitalnih materijala umjesto 
tiskanih listića, održavanje zelenila oko 
škole, korištenje prirodnog svijetla te 
dodatne aktivnosti koje održavaju okoliš 
čistim. Nažalost, oko 15:30 završilo je 
naše druženje i razišli smo se.  

Sada nam samo preostaje riješiti ove 
probleme što želimo postići kroz sljedeće 

dvije godine suradnje i međusobnog druženja, održavajući sastanke i vodeći projekte.  
Promišljanje o tome kako uspješno izvesti zadane projekte ne prestaje kad sastanak završi 
nego stalno tražimo nove ideje i neobične načine za napredak. 


